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AKO SME (NE)PREŽILI V SALAMANCE
Je štvrtok skoro ráno a pred zimným šta-
diónom stojí 30 zjavov. Na chrbtoch majú 
batohy, v rukách kufre všelijakých veľkostí 
a nastupujú do autobusu. Smer ich cesty 
je španielske mesto Salamanca a všetkých 
spája presvedčenie, že tam bude teplejšie 
ako v Nitre. Prvé problémy nastali hneď 
pri odovzdávaní kufrov a kontrolovaní 
cestovných dokladov – Jarka si totiž svoj 
občiansky nechala doma. Ale, ako ne-
skôr poznamenala, kefu si nezabudla. Po 
dlhom vybavovaní a � lozofovaní bolo 
rozhodnuté, že poletí neskorším letom. V 
lietadle nastalo veľké presádzanie, každý 
chcel byť niekde inde ako pôvodne bol. 
Po niekoľkých hodinách sme konečne 
pristáli v Madride. To nás ale ešte čakala 
2-hodinová cesta do Salamancy. Keď sme 
konečne dorazili do cieľa, stretli sme naše 
hostiteľské rodiny. Boli skutočne rôzno-
rodé. Už o pár minút začali do skupiny 
prichádzať správy, kde všetci hodnotili 
svoje večere. Presne identi� kovať všetky 
jedlá sa nám nepodarilo, ale väčšina z nás 
skonštatovala, že to nejako prežijeme. 

V piatok ráno nás čakala škola. Nastalo 
taktiež sklamanie, keď sme zistili, že let-
né veci v tento deň ostanú ešte v kufri. 
Ja a moja spolubývajúca sme usúdili, že 
čas je len ilúzia, a tak sme nakoniec celú 
cestu do školy bežali. Počas prestávky 
sme podnikli hromadný nájazd na mi-
estu kaviareň. Večer sa väčšina skupiny 
rozhodla využiť na spoznávanie krás mi-
estneho parku. Všetci boli v akejsi dobrej 
nálade, čo isto spôsobil svieži španielsky 
vzduch.

Sobota ráno. Výlet do Segovie. Poča-
sie-nepočasie, keď už sme tu, budeme sa 
obliekať ako cez leto, znelo naše rozhod-
nutie. A tak sme vymenili ri� e za šaty, 
dlhý rukáv za krátky a našiel sa aj jeden 
odvážlivec v šortkách. Španielsko sa asi 
rozhodlo vyhovieť nám,  lebo sa konečne 
oteplilo. Prehliadku mesta sme absolvo-
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vali s milou sprievodkyňou, ktorá výzo-
rom pripomínala muchu puk. Neskôr 
sme konečne dostali vytúžený rozchod. 
Nasledovalo prezeranie obchodov, robe-
nie fotiek na instagram a kupovanie mag-
netiek.

Nedeľa, vykúpenie, mohli sme dlhšie 
spať, pretože sme sa stretávali až o 11:30. 
Absolvovali sme prehliadku Salamancy. 
O polnoci bola zase časť z nás v strese, 
lebo So� i a Linde sa podarilo presvedčiť 
nielen p. riaditeľa, p. p. Vaškovú, ale aj 
riaditeľku jazykovej školy, že ich domáca 
zošalela. Keď jej totiž volali, že idú domov, 
tvrdila im, že u nej nikto nebýva. Po asi 
pol hodine stresu sa prišlo na to, že mali 
len zlé telefónne číslo. A to už p. p. Vašk-
ová a p. riaditeľ vymýšľali plán, ako ich 
nenápadne presťahujú k nim do hotela. 

Streda – cesta domov. Na letisku všet-
ko prebiehalo pomerne bez problémov, 
pokiaľ sa trom z nás nepodarilo stratiť. 
Španielčina sa mixovala s angličtinou, 
odlet bol o 15 minút a ja už som si ob-
zerala lavičky na letisku v presvedčení, 
že sa stanú mojím novým domovom. No 
vďaka pudu sebazáchovy a tabuľkám so 
šípkami sme lietadlo stihli a skupinku 
našli. Po prílete niektorí ešte vyrabovali 
obchody s jedlom na letisku a vydali sme 
sa späť do Nitry. A tak sa skončilo naše 
španielske dobrodružstvo, ktoré nám 
dalo veľa nových zážitkov, kamarátstiev 
aj jazykových znalostí. Dúfame, že nás, 
napriek všetkému, pani učiteľka Vašková 
o rok zoberie opäť.

Utorok, posledný deň. Išli sme nakupovať 
darčeky nám i rodine. Kto ešte nemal 
mikinu I love Salamanca, tak si ju kúpil 
práve v tento deň. Poobede nasledova-
la lekcia španielskej kuchyne a neskôr 
hodina � amenca. Je to nezabudnuteľný 
zážitok, keď sa snažíte tancovať a vedľa 
vás stojí pani učiteľka Vašková s kamer-
ou, aby zdokumentovala vaše tanečné 
pokusy. Večer sme šli ešte von a užívali 
si posledné chvíle v Salamance, ktorá sa 
stala naším druhým domovom. 

Pondelok. Španielske sviatky zase nesk-
lamali. Slávili sme Lunes de aguas, kedy 
ide celá Salamanca k rieke a zabávajú sa 
tam. V škole sme kreslili komiksy o pros-
titútkach, lebo práve im je venovaný ten-
to sviatok, a pozerali sme videá pripitých 
študentov pri rieke. Na obed sme ochut-
nali aj hornazo, jedlo, ktoré sa jedáva 
práve počas tohto sviatku. 
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FOTIŤ NA FILM?
Každý fotograf chce zachytiť moment čo najvernejšie. Či už sú to por-
tréty, landscape alebo street fotografi a, mnoho ľudí začalo opäť siahať 
po fi lmových fotoaparátoch. Premýšľali ste niekedy nad podchytením 
takéhoto hobby? Prečo robí technológia 19. storočia unikátnejšie fotky 
ako tie z najnovších iPhonov?

Foto: Adam Dzurilla (@solidhadado) 

Filmová fotografi a
je forma umenia, 
ktorá umožňuje verne 
zachytiť atmosféru,
emócie a príbeh ako 
obrázky na páse 
fi lmu. Je pri nej 
kľúčové sústredenie a 
trpezlivosť. Digitálne 
fotky si môžeme hneď 
pozrieť na displeji, 
avšak tie fi lmové túto 
vymoženosť nemajú –
fotky uvidíme až po 
tom, ako si svoju
rolku fotiek necháme 
chemicky spracovať. 
Spolu s obmedzeným 
počtom fotografi í nás 
to akosi núti mys-
lieť kreatívnejšie a 
zachytiť len to na-
jdôležitej-šie.
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Za panovania Karola X. začal Nicéphore Niépce skúmať vplyv svetla na 
rôzne látky a materiály. Objavil látku, ktorá reagovala len na svetle. Ne-
skôr mu napadlo to kombinovať so šošovkami a vymyslel postup, ktorý 
mu umožnil zachytiť prvú fotografi u. Po ňom vynálezca a umelec Lou-
is Daguerre vynašiel daguerrotypiu, vylepšený postup, ktorý bol prvou 
komerčne úspešnou formou fotografi e.

Ak si vintage hipster alebo ťa jendoducho fotenie na fi lm zaujalo, stojí to 
za vyskúšanie. Návody nájdete na internete, ale nebojte sa obrátiť aj na 
ľudí, ktorí už tejto forme umenia podľahli.

Foto: Oliver Petrovič (@idsayoli)

Prečo by ale niekto dnes používal takú starú technológiu? Pre niekoho 
je to jedinečný „vintage“ look, pre iného možnosť zachovať si fotky 
fyzicky, možnosť ich doslova chytiť do ruky. Každá fotografi a je jedi-
nečná a nenahraditeľná, rovnako ako fotograf a umelecké postupy, ktoré 
si zvolí. Filmové fotoaparáty sa už síce nevyrábajú, ale len na bazoši sú 
ich stovky a sú naozaj lacné. Mnoho ľudí sa tak v posledných rokoch 
rozhodlo vrátiť k tejto analógovej technológii a fotiť na kinofi lm, ktorý, 
čiernobiely či farebný, možno stále kúpiť vo fotoslužbách a online.
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ako tie z najnovších iPhonov?
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Filmová fotografi a
je forma umenia, 
ktorá umožňuje verne 
zachytiť atmosféru,
emócie a príbeh ako 
obrázky na páse 
fi lmu. Je pri nej 
kľúčové sústredenie a 
trpezlivosť. Digitálne 
fotky si môžeme hneď 
pozrieť na displeji, 
avšak tie fi lmové túto 
vymoženosť nemajú –
fotky uvidíme až po 
tom, ako si svoju
rolku fotiek necháme 
chemicky spracovať. 
Spolu s obmedzeným 
počtom fotografi í nás 
to akosi núti mys-
lieť kreatívnejšie a 
zachytiť len to na-
jdôležitej-šie.

33



34



35



36



37



38



39



40



41



42



43



44



45



46



47




